
STATISTICAL REPORT - Overview

NIGER Flow Monitoring Points (FMP)

Disclaimer: Data collected in each area is triangulated with key informants and cross-referenced by DTM’s experts. 
However, considering that migrants adjust their routes according to opportunities and obstacles they find all along 
their journey, their intended transit and destination locations might often change, making  the systematic assessment
of their mobility throughout West and North Africa more complex. All data included in this report is based on 
observations and estimations in the established monitoring locations (currently two points in Niger). This data does not 
reflect overall entries or exits to and from Niger. 

INTERNATIONAL ORGANIZATION FOR MIGRATION IOM Information Gathering activities are supported by: 

CONTACTS
Displacement Tracking Matrix  
* dtminger@iom.int 
 www.globaldtm.info/niger                          

FLOWS OBSERVED THROUGH THE FLOW MONITORING POINTS
The migrant movements in the north of Niger during the month of December are evolving in a context of tighter control of 
transporters who might facilitate passage of migrants into Libya. Trends of migrant flows thus continue to be lower than 
they were in the period from May to September with less than 15 000 migrants observed passing through the flow 
monitoring points during the reporting month. 
Since September 2016 the government of Niger has been operating a policy towards stronger repressive measures for 
smugglers transporting migrants from Agadez, through Arlit and Séguédine through arrests and confiscation of cars used to 
transport migrants. This has led to reports of it being much more difficult to leave Agadez and to pass through Arlit and 
Séguédine, not only towards Libya or Algeria but also from Libya and Algeria. There are reports of it being now more difficult 
to find available transporters given the riskier conditions that the smugglers are facing in light of increased controls. This has 
reportedly also led to a considerable raise in transportation fares for migrants wanting to travel from Agadez towards Algeria 
or Libya relying on transporters. 
Whilst there have always been lots of alternative routes through the desert that do not go through the main towns, with 
increased security controls in the towns of Séguédine and Arlit, it is clear from discussions with migrants that new and or 
alternatives routes are being used more. There are some reports of smugglers taking migrants on a route farther east of 
Séguédine, closer to the border with Chad to reach Libya. There are also preliminary reports of a road to reach Libya that 
goes from Mali, through Algeria and then to Libya to avoid going through Niger. These reports are being further investigated.
With regards to the border with Algeria, only Nigeriens and Malians are still allowed to travel towards Tamanrasset, the 
other nationalities are not being allowed to pass through the police control points. In addition, the cases of migrants being
repatriated from Algeria towards their countries of origin has in some measures deterred the migrants who initially wanted 
to migrate towards Algeria. 
The main nationalities passing through the flow monitoring points have been fairly constant over the entire monitoring 
period with the main nationalities overall entering Niger from the Libyan border being Nigeriens (81%), Nigerians (9%) and 
Malians (3%) while the main nationalities going towards Libya from Niger are Nigerians (22%), Nigeriens (19%), Gambians 
(15%), Senegalese (13%) and migrants from Côte d’Ivoire (7%). The main nationalities arriving in Arlit from Algeria have been
Nigeriens (17%), Malians (13%) Guineans (11%), Cameroonians (11%) and Nigerians (8%). The main nationalities leaving Arlit 
to go towards Algeria are similar with Malians (17%), Nigeriens (14%) Guineans (23%), Cameroonians (11%) and Nigerians 
(10%).
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REPORTING PERIOD

01 December 2016

OUTGOING FLOW

OUTGOING ROUTES
This reporting 

period
Previous month

Agadez → Séguédine → Gatroun 9454 6961

Agadez → Arlit → Assamaka/In Guezzam 3469 4725

Total 12923 11686

INCOMING FLOW

INCOMING ROUTES
This reporting 

period
Previous month

Gatroun → Séguédine → Agadez 663 1535

Assamaka/In Guezzam → Arlit → Agadez 1000 1923

Total 1663 3458

METHODOLOGY: Sources include authorities and direct observation/interviews with passing migrants. Nationality numbers are gathered through 

estimation based on information given by migrants themselves and the drivers of the vehicles and should be treated as estimations/approximations only.

31 December 2016

STATISTICAL REPORT

NIGER Flow Monitoring Points (FMP)

Flow monitoring points are placed at 
known migrant transit points along the 
Niger migratory route. Data is collected 
daily at FMPs to inform migrant 
movements and profiles. The data 
collected provides a snapshot of 
migrant movements through the region. 
The numbers are collected from primary 
sources and do not claim to reflect all 
migrants passing through the flow 
monitoring points.

Flows monitored by IOM

Known migrant flows not 
currently monitored by IOM
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COMPILED OBSERVED FLOWS THROUGH NIGER

MAIN NATIONALITIES

Seguedine inflow Arlit inflow

1 Nigeria 1 Mali

2 Chad 2 Guinea

3 None 3 Cameroon

445121

333891

111230

TOTAL  OUTGOI NG 

TOTAL  I NCOMI NG 

TOTAL  OBSERVED  Flows through Arl it

Number of Outgoing Indiv iduals

14% Nigerien

86% Other nationalities

Number of Incoming Indiv iduals

17% Nigerien

83% Other nationalities
29613

35614

Flows through Séguédine

Number of Outgoing Indiv iduals

19% Nigerien

81% Other nationalities

Number of Incoming Indiv iduals

81% Nigerien

19% Other nationalities

298277

81617

OBSERVED FLOWS THROUGH NIGER FOR REPORTING PERIOD

MAIN NATIONALITIES

Seguedine outflow Arlit outflow

1 Nigeria 1 Mali

2 Chad 2 Guinea

3 Senegal 3 Nigeria

DEMOGRAPHICS FOR REPORTING PERIOD

MEN 12384 96%

WOMEN 539 4%

Outgoing Flow

MEN 1576 95%

WOMEN 87 5%

Incoming Flow



REPORTING PERIOD

01 December 2016

SEGUEDINE - FLOW MONITORING POINT 1

Route used to and from Séguédine:

Agadez (Niger) ↔ Séguédine(Niger) ↔ Gatroun (Libya)

Diffa(Niger) ↔ Séguédine(Niger) ↔ Gatroun (Libya)

ARLIT - FLOW MONITORING POINT 2

Route used to and from Arlit:

Agadez (Niger) ↔ Arlit (Niger) ↔ Assamaka (Niger)

Tchintabaraden (Niger)↔ In Gall (Niger) ↔ Assamaka (Niger)

METHODOLOGY: Sources include authorities and direct observation/interviews with passing migrants. Nationality numbers are gathered through 

estimation based on information given by migrants themselves and the drivers of the vehicles and should be treated as estimations/approximations only.

31 December 2016
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Outgoing and incoming flows since start of data collectionArlit Inflow Arlit Outflow

Outflow Inflow

1 Nigeria 22% Niger 81%

2 Niger 19% Nigeria 9%

3 Gambia 15% Mali 3%

4 Senegal 13% Gambia 2%

5 Côte d'Ivoire 7% Ghana 1%

Séguédine

Main nationalities * recorded at FMP during al l  

data col lec tion period

Migrants leave Séguédine in organised convoys every day between Tuesday and Friday hence the peaks of daily flows.

Outgoing 
Men
68%

Outgoing 
Women

10%

Incoming 
Men
21%

Incoming 
Women

1%

Seguedine Demography

Outgoing 
Men
51%

Outgoing 
Women

4%

Incoming 
Men
41%

Incoming 
Women

4%

Arlit Demography

Outflow Inflow

1 Mali 17% Niger 17%

2 Niger 14% Mali 13%

3 Guinea 12% Guinea 11%

4 Cameroon 11% Cameroon 11%

5 Nigeria 10% Nigeria 8%

Arlit

Main nationalities * recorded at FMP during 

al l  data col lec tion period

Total 

outgoing

Total 

incoming

298277 81617

Total  number 

transiting through 

Séguédine FMP

379894

Total 

outgoing

Total 

incoming

29613 35614

Total  number  

transiting through Arlit 

FMP

65227

STATISTICAL REPORT

NIGER Flow Monitoring Points (FMP)
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strictes ont été mises en place par le gouvernement du Niger pour empêcher la traversée des frontières sans documentation. 

te 
à Arlit et Séguédine ont mené à moins de départs directs de ces villes. Les migrants sont renvoyés d’Arlit et de Séguédine vers 
Agadez quand ils sont interceptés sans documentation mais aussi du point de frontière de Madama. Il serait possible que les 
mouvements de migrant contournent les villes de Arlit et de Séguédine et que ces villes sont évités comme points de départs 

er 

Ces mesures et évènements ont mené à un cout augmenté de l’utilisation des réseaux des migrants dans et à travers le Niger 

RAPPORT STATISTIQUE - APERCU

NIGER Points de monitoring des flux (PMF)

ORGANISATION INTERNATIONALE POUR LES MIGRATIONS Activités de collecte de données OIM soutenues par: 

CONTACTS
Displacement Tracking Matrix  
* dtminger@iom.int 
 www.globaldtm.info/fr/niger                          

Disclaimer: Les données collectées dans chaque endroit sont triangulées avec des informateurs clés et analysés par les 
experts DTM. Cependant, il faut tenir en compte que les migrants ajustent leurs routes selon les opportunités et obstacles 
qu'ils peuvent trouver sur leur route et que leurs intentions par rapport aux lieux de transit et lieux de destination peuvent 
changer, rendant une évaluation systématique de la mobilité à travers l'Afrique de l'Ouest et du Nord plus compliquée. 
Toutes les données incluses dans ce rapport sont basées sur des observations et estimations dans les endroits de monitoring 
des flux préétablis (en ce moment deux points au Niger). Ces données ne reflètent pas  toutes les entrées et sorties de et 
vers le Niger. 

LES FLUX OBSERVES A TRAVERS LES POINTS DE MONITORING DES FLUX
Les mouvements de migrants dans le nord du Niger pendant le mois de Décembre évoluent dans le contexte de contrôles 
plus stricts des transporteurs qui peuvent faciliter le passage des migrants vers la Libye. Les tendances des flux migratoires 
continuent d’être plus bas qu’ils ne l’étaient en Mai à Septembre avec moins de 15 000 migrants observés en passant à 
travers les points de monitoring des flux pendant la période de ce rapport. 
Depuis Septembre 2016 le gouvernement du Niger mets en place des mesures répressives plus strictes envers les trafiquer 
de migrants d’Agadez vers Arlit et Séguédine à travers des arrestations et confiscations des véhicules utilisés pour transporter
les migrants. Les retours indiquent qu’il est plus difficile de quitter Agadez et de passer à travers Arlit et Séguédine, non
seulement pour aller en Libye ou l’Algérie mais aussi pour venir de ces pays. Certaines informations indiquent qu’il est plus
difficile de trouver des transporteurs étant donné des conditions plus risqués auxquels font face ces trafiqueurs en vue des 
contrôles plus élevés. Cela aurait mené à une augmentation des prix de transport pour les migrants partant d’Agadez vers 
l’Algérie et la Libye. 
Alors qu’il y a toujours eu des routes alternatives en dehors des axes routiers principaux et qui ne passent pas à travers les 
villes principales, avec les contrôles augmentés il est clair suivant les discussions avec migrants que des nouvelles routes et 
routes alternatives sont de plus en plus utilisées. Il y a des rapports de trafiquants employant des routes plus à l’est de 
Séguédine, plus proche de la frontière avec le Tchad pour arriver en Libye. Il y aurait aussi une route qui part du Mali, vers 
l’Algérie et puis en Libye pour éviter le Niger. Ces rapports sont en cours de vérification. 
Par rapport à la frontière avec l’Algérie, seulement les Nigériens et les Maliens ont encore le droit d’aller vers Tamanrasset en 
Algérie, les autres nationalités n’auraient pas le droit de passer à travers les poste de police. 
De plus, des cas de migrants rapatriés de l’Algérie vers leurs pays d’origine a dans certains cas réduit la volonté des migrants 

qui auparavant voulaient migrer vers l’Algérie. Les nationalités principales passant à travers les points de monitoring des flux
ont été assez constante pendant la période d’observation. Les nationalités principales arrivant à Séguédine de la Libye sont 
Nigériens (81%), Nigérians (9%) et Maliens (3%) alors que les nationalités principales partant de Séguédine vers la frontière
Libyenne sont  Nigérians (22%), Nigériens (19%), Gambiens (15%), Sénégalais (13%) Ivoiriens (7%). 
Les nationalités principales arrivant à Arlit de l’Algérie ont été principalement des Nigériens (17%), Maliens (13%) Guinéens
(11%), Camerounais (11%) et Nigérians (8%). Les nationalités principales partant d’Arlit vers l’Algérie sont similaires avec en 
premier les Maliens (17%), Nigériens (14%) Guinéens (23%), Camerounais (11%) et Nigérians (10%).
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Flux entrants et sortants par mois sur la période de collecte de données

Flux Sortant Flux Entrant



PERIODE DE REFERENCE

01/12/2016 31/12/2016

FLUX SORTANT

ROUTES DE SORTIE Cette Période Mois précédent

Agadez → Séguédine → Gatroun 9454 6961

Agadez → Arlit → Assamaka/In Guezzam 3469 4725

Total 12923 11686

FLUX ENTRANT

ROUTES D'ENTREES Cette période Mois précédent

Gatroun → Séguédine → Agadez 663 1535

Assamaka/In Guezzam → Arlit → Agadez 1000 1923

Total 1663 3458

METHODOLOGIE: Les sources incluent les autorités et des observations directes/entretiens avec des migrants en route. Les données 

quantitatives sur les nationalités sont basées sur des informations données par les migrants et les chauffeurs de convois et doivent impérativement être 

utilisées comme estimations ou approximations.

RAPPORT STATISTIQUE

NIGER Points de monitoring des flux (PMF)

Les points de monitoring des flux sont 
placés dans des endroits de passages 
sur la route migratoire du Niger. Les 
données sont collectés chaque jour 
dans les PMF pour informer les 
mouvements et profils migratoires et 
offrir une apércu des mouvements 
migratoires dans la région. Les données 
proviennent sources primaires et ne 
prétendent pas refleter tous les 
passages de migrants à travers les 
points de monitoring des flux.

FLUX OBSERVES A TRAVERS LE NIGER

FLUX OBSERVES A TRAVERS LE NIGER POUR LA PERIODE DE REFERENCE

DEMOGRAPHIE POUR LA PERIODE DE REFERENCE

Flux monitoré par OIM

Flux migratoires connus pas 
monitoré par OIM

Flux à travers Séguédine

Nombre d'individus sortant

19% Nigerien

81% Autre nationalités

Nombre d'individus entrants

81% Nigerien

19% Autre nationalités

298277

81617

Flux à travers Arlit

Nombre d'individus sortant

14% Nigerien

86% Autre nationalités

Nombre d'individus entrants

17% Nigerien

83% Autre nationalités

35614

29613
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Tendance du flux migratoireFlux Sortant Flux Entrant

445121

333891

111230

TOTAL OBSERVE 

TOTAL SORTANT 

TOTAL ENTRANT 

NATIONALITES PRINCIPALES

Flux entrant Séguédine Flux entrant Arlit

1 Nigéria 1 Mali

2 Chad 2 Guinea

3 Aucune 3 Cameroun

NATIONALITES PRINCIPALES

Flux sortant Séguédine Flux sortant Arlit

1 Nigéria 1 Mali

2 Chad 2 Guinea

3 Senegal 3 Nigéria

HOMMES 12384 96%

FEMMES 539 4%

Flux Sortant

HOMMES 1576 95%

FEMMES 87 5%

Flux Entrant



PERIODE DE REFERENCE

01/12/2016 31/12/2016

SEGUEDINE - POINT DE MONITORING DES FLUX 1

Route utilisé de et vers Séguédine

Agadez (Niger) ↔ Séguédine(Niger) ↔ Gatroun (Libye)

Diffa(Niger) ↔ Séguédine(Niger) ↔ Gatroun (Libye)

ARLIT - POINT DE MONITORING DES FLUX 2

Routes utilisées de et vers Arlit:

Agadez (Niger) ↔ Arlit (Niger) ↔ Assamaka (Niger)

Tchintabaraden (Niger) ↔ In Gall (Niger) ↔ Assamaka (Niger)

METHODOLOGIE: Les sources incluent les autorités et des observations directes/entretiens avec des migrants en route. Les données 

quantitatives sur les nationalités sont basées sur des informations données par les migrants et les chauffeurs de convois et doivent impérativement être 

utilisées comme estimations ou approximations.

Les migrants quittent Séguédine en convoi entre les Mardis et Vendredis de chaque semaine ce qui éxplique la régularité des flux.
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RAPPORT STATISTIQUE

NIGER Points de monitoring des flux (PMF)

Flux sortant Flux entrant

1 Nigéria 22% Niger 81%

2 Niger 19% Nigéria 9%

3 Gambie 15% Mali 3%

4 Senegal 13% Gambie 2%

5 Cotê d'Ivoire 7% Ghana 1%

Séguédine

Nationalités principales* enregistrées au PMF pendant 

la période de collecte de données

Hommes 
sortant

68%

Femmes 
sortantes

10%

Hommes 
entrant

21%

Femmes 
entrantes

1%

Démographie Séguédine

Hommes 
sortant

51%

Femmes 
sortantes

4%

Hommes 
entrant

41%

Femmes 
entrantes

4%

Démographie Arlit

Arlit

Flux sortant Flux entrant

1 Mali 17% Niger 17%

2 Niger 14% Mali 13%

3 Guinea 12% Guinea 11%

4 Cameroun 11% Cameroun 11%

5 Nigéria 10% Nigéria 8%

Nationalités principales* enregistrées au PMF pendant la 

période de collecte de données

Total 

sortant

Total 

entrant

29613 35614

Nombre total transitant 

par PMF de Arlit

65227

Total 

sortant

Total 

entrant

298277 81617

Nombre total transitant 

par PMF de Séguédine

379894
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